
 Protokół Nr 55/2023
posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej

odbytego w dniu 20 listopada 2023 r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności 
oraz zaproszeni goście w osobach:

- Jan Leszek Wiącek Burmistrz Wołczyna
- Bogusław Adaszyński Zastępca Burmistrza
- Danuta Szlachta zastępca Skarbnika Gminy
-  Marcin  Dłubak  Naczelnik  Wydziału  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska,  Nieruchomości
i Inwestycji
- Anna Kucharska zastępca Naczelnika Wydziału Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Nieruchomości
i Inwestycji
- Joanna Ptak Fioncek Kierownik Referatu Promocji
- Sołtysi według listy obecności (załącznik do protokołu).

Porządek posiedzenia członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniami o Komisji.

Przewodniczący Komisji wnioskował o zmianę porządku posiedzenia poprzez zamianę kolejności
rozpatrzenia punktu nr 2 i punkt nr 3.

W/w wniosek przyjęty został jednogłośnie w obecności 10 członków Komisji.
Wobec powyższego porządek posiedzenia otrzymał brzmienie:
1. Sprawy organizacyjne
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał, które Rada Miejska w Wołczynie podejmować
będzie na sesji:

a) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Wołczyn na lata
2024 – 2027,

b) w sprawie rocznego programu współpracy gminy Wołczyn z organizacjami pozarządowymi
oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003
roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2024 

c) w sprawie zmian budżetu gminy Wołczyn na 2022 rok,
d) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028,
e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kluczborskiemu.

3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Wołczyn w roku szkolnym 2022/2023.
4. Zapytania oraz odpowiedzi na zapytania.

Ad 2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał, które Rada Miejska podejmować będzie na
sesji.

Łącząc się zdalnie  z panią Martą Danielską, która przedstawiła opracowany projekt Gminnego
Programu  Opieki  nad  Zabytkami  Gminy  Wołczyn  na  lata  2024-2027(załącznik  do  protokołu).
Podkreśliła, że program został opracowany zgodnie z  ustawą o ochronie zabytków i opiece nad
zabytkami oraz z wytycznymi Narodowego Instytutu Dziedzictwa Narodowego. Jest to kontynuacja
na kolejne lata, pozytywnie zaopiniowana przez konserwatora zabytków.

Sołtys Vogiel zabierając głos pytał o park w Duczowie Wielkim, który został zaniechany, kiedy
powstały Rolnicze Spółdzielnie Produkcyjne, został przejęty ale było zapewnienie dostępu,  teraz
przejęła to prywatna osoba gdzie został zaniedbane i nie ma dostępu. 



Pani Marta Danielska odpowiedziała, że jest osobą która opracowuje program, obecnie park jest
własnością osoby prywatnej, na którą nie mamy wpływu.

Dyskusji nie było. Nikt nie wniósł uwag.

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Wołczyn
na  lata  2024  –  2027  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  10  członków
Komisji.

Kierownik Referatu Promocji przedstawiła projekt uchwały w sprawie współpracy gminy Wołczyn
oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2024 (załącznik do protokołu).
Podkreśliła, że organizacje pozarządowe mogą korzystać z dofinansowania na zadania mające na
celu działanie przeciwalkoholowe. W roku 2024 w budżecie na ten cel przeznaczone jest 30 tys. zł.
W roku 2023 r. skorzystały 3 organizacje pozarządowe. 

Dyskusji nie było.

Projekt uchwały w sprawie współpracy gminy Wołczyn oraz podmiotami, o których mowa w art. 3
ust. 3 z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku
2024 zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 10 członków Komisji.

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wołczyn na 2023 rok oraz projekt uchwały w
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 – 2028 (załączniki do protokołu)

Dyskusji nie było. 

Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany budżetu  gminy Wołczyn na 2023 rok zaopiniowany został
pozytywnie jednogłośnie w obecności 10 członków Komisji.

Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 – 2028 zaopiniowany
został pozytywnie jednogłośnie w obecności 10 członków Komisji.

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kluczborskiemu.

Radny Antkowiak zapytał kto wnioskował o te zadanie.

Naczelnik Marcin Dłubak stwierdził, że sprawa ciągnie się od dawna, są to wnioski mieszkańców,
aby  zrobić  coś,  żeby  samochody  przez  Ligotę  Małą  jeździły  wolniej.  Odbyło  się  spotkanie  z
przedstawicielem Powiatu jako zarządcą drogi.  Podjęto temat,  ale  Starostwo zaznaczyło,  że nie
będzie ich stać na montaż dwóch progów zwalniających. W porozumieniu ustalono, że w tym roku
w ramach dotacji z gminy Wołczyn zostanie wykonany jeden próg, a w przyszłym roku z funduszu
Starostwa drugi próg zwalniający.

Radny Łuczek podkreślił,  że również bardzo szybko jeżdżą samochody ciężarowe przez Ligotę
Wołczyńską, jest  niebezpiecznie na tym odcinku drogi. 

Radny Bartosiński zasięgał opinii na Komisariacie Policji, czy progi zwalniające w Ligocie Małej
są zasadne, odpowiedzieli, że nie było interwencji podkreślając, że najwięcej interwencji jest na
Ligocie Wołczyńskiej. 



Burmistrz zabierając głos potwierdził, że jest problem na Ligocie Wołczyńskiej, temat ciągnie się
od  dawna.  Wielokrotne  zgłaszanie  o  potrzebie  zamontowania  fotoradaru  nie  odniosło  skutku.
Wnioskowano o postawienie znaku z ograniczeniem prędkości do 40 km przy skrzyżowaniu na
Poznańską i też nie było pozytywnej informacji. Uważa, że ponownie trzeba zabiegać o postawienie
fotoradaru.

Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kluczborskiemu
zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 10 członków Komisji.

Ad.3  Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  Gminy  Wołczyn  w  roku  szkolnym
2022/2023.

Radny  Bartosiński  zwrócił  uwagę,  że  wioski  się  wyludniają,  jest  coraz  mniej  mieszkańców
w gminie  Wołczyn.  Uważa,  że  trzeba  coś  zrobić,  aby  zatrzymać  mieszkańców w  Wołczynie.
Wskazał  na  budowę  mieszkań,  gdzie  mogło  by  zachęcić  to  młodych  do  pozostania,  czy
sprowadzenia się do Wołczyna.

Burmistrz potwierdza, że mało jest mieszkańców, jest tendencja spadkowa, ogólnie w kraju, ale
najbardziej  zauważana  w  województwie  opolskim.  Zgadza  się  z  tym,  że  rozwój  budownictwa
mógłby wpłynąć na zmianę ilości mieszkańców.
Przy budowanym budynku wielorodzinnym na ulicy Orzeszkowej miały być budowane kolejne, na
tą chwilę nie ma żadnych sygnałów. 

Informacja przyjęta bez uwag. 

Ad. 4  Zapytania oraz odpowiedzi na zapytania. 

Radny  Mrugalski  prosił  o  zamontowanie  lustra  od  strony  przedszkola  przy  wyjeździe  z  ulicy
Rzecznej, bardzo ciężko jest tam wyjechać i jest niebezpiecznie, bo od strony Placu Partyzantów
auta szybko jadą i są niewidoczne.
Zwrócił uwagę, że często można zobaczyć, że młodzież szkolna wychodzi z posesji pana Heliasza,
jest tam zaniedbane.

Radny Łuczek zgłosił, że na wyremontowanej ulicy Waryńskiego znajduje się plac manewrowy,
czy było zasadne, aby wyłożyć tam kostkę, uważa, że za niedługo będą wyboje i dziury.
Następnie  pytał  jak  wygląda  zainicjowana  sprawa  odbioru  butelek  plastikowych,  przez  Spółkę
PGKiM?
Czy będzie coś robione w sprawie wron, które w dużej ilości się zagnieździły w Wołczynie?

Radny Bartosiński w imieniu mieszkańców prosił o utwardzenie terenu w okolicy ul. Jadwigi gdzie
stoi kubeł na odzież PCK i szkło, ponieważ w czasie opadów jest tam błoto.
W dalszej kolejności pytał o hydrant, którego brakuje przy remizie OSP w Wołczynie,
Zwrócił  uwagę,  że  na  ul.  Byczyńskiej  w  kierunku  targowiska  chodnik  jest  zapadnięty,  na
targowisku również są pozapadane kostki i są dziury,
Również na targowisku należałoby zdemontować kosz do gry, nikt już z niego nie korzysta, oraz
zniszczony płot, ubytki w przęsłach dla poprawy estetyki należałoby rozebrać.
Uzupełnić ubytki w asfalcie przy targowisku ok 150 m.

Sołtys Schatt ponowił prośbę o przeprowadzenie inwentaryzacji dróg gminnych.



Sołtys Vogiel pytał o utwardzenie drogi w Duczowie jest zrobiony kawałek prosi o dokończenie,
- drogi polne są bardzo dziurawe, rolnicy narzekają. Czy można wywozić gruz na te drogi?

Radna Krystyna Mazurczak pytała o drogę powiatową Wierzchy – Szum, czy coś wiadomo, czy
będą podjęte działania, aby załatać dziury.

Radny Bartosiński zwrócił uwagę na drogę powiatową ul. Drzymały, miała być robiona nakładka
asfaltowa, chodniki też są w tragicznym stanie. Mieszkańcy omijają tą drogę nie da się przejść. 

Pani sołtys Mendel wspomniała o drodze z Krzywizny do Skałąg droga bardzo zniszczona, miała
być robiona nakładka asfaltowa otrzymała odpowiedź od pana Szczerby, że są  nieuregulowane
sprawy geodezyjne i na tą chwilę nic nie będzie robione. 

Radny Łuczek poinformował, że miał zdarzenie na drodze gdzie zostało uszkodzone koło, zgłosił
szkodę i otrzymał odszkodowanie. Zachęcała aby w takiej sytuacji sięgnąć po odszkodowanie.

Burmistrz  odnosząc  się  do  sprawy  budynku  Heliasza,  stwierdził,  że  nieruchomość  ta  została
zakupiona  w  takim  stanie  jakim  jest.  Zaplanowany  jest  remont  tego  budynku,  otrzymaliśmy
dofinansowanie, prace mają ruszyć w przyszłym roku.
Sprawę  ustawienia  lustra  oraz  wyrysowanie  pasów  przejścia  dla  pieszych  przekaże  do  tut.
Wydziału.

Naczelnik Dłubak odpowiedział na pytanie odnośnie wyłożenia kostką brukową części drogi na
ulicy Waryńskiego. Stwierdził, że jest wykonana właściwie, ponieważ są tam nieregularne kształty
co uniemożliwiało wylanie asfaltu maszyną. Dodał, że na tej drodze jest ograniczenie tonażu.
Następnie odnosząc się do drogi w Duczowie poinformował, że została zgłoszona do budżetu do
celów projektowych.
Odnośnie wywożenia gruzu na drogi polne nie ma zakazu można równać tylko żeby nie znajdowały
się gwoździe i pręty.

Zastępca Burmistrza potwierdził, że nie ma przeszkody wyrzucania gruzu, ale należy go wyrównać.
Odnośnie utwardzenia pod pojemniki na ulicy Jadwigi stwierdził,  że jest bardzo dużo terenu za
kostkowanego można pomyśleć o przeniesieniu tych pojemników.

Pani  Anna  Kucharska  odpowiedziała  na  pytanie  odnośnie  przygotowania  się  do  przetwarzania
plastikowych butelek, Spółka PGKiM jest na etapie uzyskania pozwoleń, które są niezbędne do
takiej działalności.

Radny Bar odpowiedział, że decyzja środowiskowa jest wydana i jest zezwolenie na prowadzenie
na terenie PGKiM. Podkreślił, że do takiej działalności niezbędne jest zezwolenie Regionalnego
Dyrektora Ochrony Środowiska, który zlecił oddziaływanie na środowisko i Sanepid-u.
Jest  opracowany  projekt  budowlany  i  należy  postawić  budynek  co  prowadzi  do  dodatkowych
kosztów.  Następnie  przedstawił,  że  w 2024 roku wchodzi  ustawa o  obowiązku kaucji  będą  to
butelki  szklane  i  plastikowe.  Podkreślił,  że  trzeba  w  tej  sytuacji  przedyskutować,  czy  jest  to
opłacalne.

Radny  Bartosiński  pytał,  czy  robiono  rozeznanie,  aby  otrzymać  dofinansowanie  na  budowę
budynku do przetwarzania plastikowych butelek?

Pani Anna Kucharska odpowiedziała na zapytanie o wronach, sprawa jest zanotowana będą podjęte
działania.



Burmistrz w odpowiedzi na pytanie odnośnie hydrantu przy OSP w Wołczynie, wniosek jest i jest
to zadanie oczekujące na wpisanie do budżetu.

Przewodniczący Komisji odnosząc się do utworzenia Komisji do przeprowadzenia inwentaryzacji
dróg gminnych stwierdził, że trzeba spokojnie przez okres zimowy podejść do tematu.

Sołtys Schatt zgłosił również problem z zaoranymi drogami polnymi, latem był pożar i był problem
z dojazdem straży pożarnej.
Na ulicy Leśnej droga jest bardzo zniszczona, był tam wysypany kamień, ale ciężkie samochody,
które wywożą drzewo niszczą całą drogę.

Burmistrz zabierając głos stwierdził, że wiele spraw teraz poruszanych było zgłaszanych wcześniej
i mamy je  na uwadze. 
W gminie Wołczyn są realizowane inwestycje gdzie mieszkają ludzie i czekają na drogi.
Odnosząc się do ulicy Drzymały ma świadomość, że są tam zniszczone chodniki. Powiat ma podjąć
działania remontów.
Sprawa  zapadającego  chodnika  przy  ulicy  Byczyńskiej  w  kierunku  ulicy  Ogrodowej  oraz
zdemontowanie  kosza do gry na targowisku zostanie przekazana do wydziału technicznego.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  

                                                                                                     Przewodniczący Komisji
                                                                                                               Ryszard Nowak
Protokołowała 
Katarzyna Atłachowicz
  


